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Reactie algemene beschouwingen Marcel

Allereerst uiteraard mijn dan k aan alle fracties voor hun positieve en constructieve 
inbreng 1e termijn.

Alle fracties tonen in hun beschouwingen betrokkenheid en bezorgdheid over de 

duurzaamheidsthema’s. Uw bezorgdheid deel ik. We staan voor een enorme opgave 

en niemand heeft een pasklaar antwoord.

En inderdaad,  soms is het een worsteling, maar dat geldt voor alle gemeenten, 

zowel groot als klein. Het is nu eenmaal een feit dat in een periode van transities veel 

zaken nog onduidelijk zijn en veel (landelijke en provinciale) beleidskaders na-ijlen 

ten opzichte van de nieuwe ontwikkelingen. 

Onze duurzaamheidsvisie is ambitieus maar realistisch. Dat uit zich in diverse acties 

die dit jaar al zijn uitgevoerd of opgestart. We doen het goed, zowel lokaal als in de 

regio. Juist onze kleine schaal en korte lijnen geven ons slagkracht om 

duurzaamheid voortvarend op te pakken. Daarbij wil ik nog op het volgende wijzen:  

We hebben tot 2030 om de duurzaamheidsvisie uit te voeren. Niet alles hoeft in de 

eerste 4 jaren gerealiseerd te zijn. Zoals de voorzitter zojuist al zei: Het leggen van 

een goede basis en bedenken van gedegen plannen, samen met partners, is zeer 

nodig.

We zetten nu al in op laaghangend fruit. We lopen in de regio bijvoorbeeld voorop 

met hemelwaterafkoppeling en duurzame openbare verlichting, duurzame mobiliteit 

(2e gemeente die deelneemt aan Deel de zon-nde specifieke voorlichting wordt 

binnenkort uitgerold) en postcoderoostraject (2e in onze regio). Bij herinrichtingen 

besteden we aandacht aan het ontwikkelen van schaduwplekken in de woonwijken 

en meer natuurlijk beheer van bermen, watergangen en bospercelen. Deze 

laaghangend fruit-aanpak willen we blijvend voortzetten, bijvoorbeeld met onderzoek 

naar collectieve inkoop zonnepanelen voor particulieren en een zon-op-dakproject 

voor ondernemers). Hierbij onderzoeken we verder de mogelijkheid nog voor 

compensatie zon op dak in relatie tot bijvoorbeeld Onroerend zaakbelasting.

Naast bovengenoemde quick wins zetten we ook in op meer uitdagende thema’s als 

opwekking duurzame energie, de aanpak circulaire economie en klimaatadaptatie. 
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Alle thema’s zijn overigens doorspekt met het aspect sociale duurzaamheid. Ik zie uit 

naar volgende week, wanneer uspreekt u over het concept beleidskader opwekking 

duurzame energie! 

Communicatie en bewustwording is bij zowel de quickwins als de grotere thema’s  

cruciaal. Het afgelopen jaar hebben wij onze website duurzaam.Beesel.nl 

gelanceerd, vier duurzaamheidspagina’s in Puik gepubliceerd, facebook ingezet, op 

de BeleefFair gesprekken gevoerd en 15 november gaat in de Bibliotheek het 

Duurzaamheidstrefpunt van start. Deze integrale communicatie-aanpak  zetten we de 

komende jaren voort en intensiveren we. Hierin nemen we ook de 

bewustwordingscampagnes over klimaatadaptatie en circulaire economie mee. Tot 

slot vliegen we de Groene Vogel in. Dit in het kader van het 1000 woningen 

subsidieproject.

De vraag van SV voor een duurzaamheidsdebat interpreteer ik als een bevestiging 

van onze communicatie-aanpak:  continue dialoog met onze omgeving met als doel 

het vergroten van bewustwording en activiteiten op het vlak van duurzaamheid.

In tegenstelling tot de fractie van Samen Verder beweert,  zijn de betrokken 

woordvoerder van de agrariërs meerdere keren geïnformeerd over onze 

duurzaamheidsaanpak, juist vanwege het creëren van betrokkenheid en draagvlak.

Voorzitter, naar aanleiding van de 1e termijn van de fracties nu mijn reactie op een 

aantal meer concrete zaken omtrent duurzaamheid. 

U heeft op 5 november jl. een RIB ontvangen waarin we het proces beschrijven met 

betrekking tot het haalbaarheidsonderzoek kringloopwinkel. In het tweede kwartaal 

van 2020 presenteren wij u de twee meest kansrijke scenario’s op hoofdlijnen en 

nemen we u mee middels werkvergaderingen. De eerste wordt gepland in 

januari/februari 2020. We onderzoeken tevens de rol die Repaircafé en Grescollege 

kunnen spelen. 

Een ander traject is het particuliere initiatief van Stichting Primula. Zij wil starten met 

verkoop van tweedehands spullen op een bedrijfsterrein. Vanuit het CDA is hier een 

vraag over gesteld. We onderzoeken dit initiatief samen met de initiatiefnemer op 
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haalbaarheid. Omdat er veel vraagstukken spelen bij een dergelijk initiatief kiezen we 

voor een integrale insteek om het initiatief te verrijken. Daarom zijn diverse 

ambtenaren al weken met de initiatiefnemers over allerlei aspecten in contact. 

Vandaag heb ik met de Stichting Primula kennis gemaakt. De stichting is 

aangeboden aan te sluiten bij ons gemeentelijk haalbaarheidsonderzoek 

kringloopwinkel. Uiteraard staat het de Stichting vrij haar eigen spoor te volgen.

De VLP vraagt aandacht voor de asbestproblematiek op daken omdat we 

dakeigenaren niet meer kunnen verplichten om asbestdaken te saneren.

We beraden ons momenteel op een stimuleringsregeling waarbij we toch 

asbestdaken kunnen laten vervangen door duurzame daken. Bedoeling hierbij is dat 

inwoners vanaf volgend jaar geld kunnen lenen uit een fonds. Daarbij willen we 

aansluiten op een nieuwe aanpak van het rijk die eraan staat te komen. We bekijken 

nog of de investeringsreserve duurzaamheid wellicht hierbij ook een rol kunnen laten 

spelen.

Hoog kwaliteits- en onderhoudsniveau parken en groenvoorzieningen (VLP)

Dit streven wij ook na. Zeker ook gezien de kansen goed onderhoud ook biedt voor 

duurzaamheidL Bij nieuwe aanplant gaan we soorten aanplanten die bij de 

woonomgeving en de bodem passen en bijdragen aan de biodiversiteit. We doen dit 

in gesprek en samen met bewoners. Het onderhoud doen we doelmatig, waarbij we 

ook streven naar de vergroting van kennis over biodiversiteit en klimaatadaptatie. 

Vanzelfsprekend spelen we ook in op de gevolgen van klimaatverandering. Op dit 

moment onderhouden wij het groen en de parken overeenkomstig het 

kwaliteitsniveau dat uw raad heeft vastgesteld. Hiervoor hebben we de middelen en 

menskracht in de begroting opgenomen.

Straten met koop en huur woningen gezamenlijk oppakken en faciliteren vanuit 
duurzaamheidsreserve (VLP)

We hebben met Woongoed2000 afgesproken dat we verduurzaming van de 

woningvoorraad in een gezamenlijk traject gaan oppakken. Dat wilden wij al veel 
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eerder, maar zoals wethouder Heesakkers al aangaf was de corporatie bezig met 

een interne verbeterslag die al hun tijd opslokte. Nu is de blik echter naar voren 

gericht. We werken nu samen aan goede procesafspraken om komende jaren 

voortvarend aan de slag te gaan. . 

Tot slot: de diverse transities (energie, warmte, circulair, mobiliteit en klimaat & 

biodiversiteit) leiden tot een continu veranderend speelveld. Dat vraagt om flexibiliteit. 

Daarom kiest college ervoor om onze actiepunten niet vast te leggen in een 

prioritering. Dit biedt ruimte voor alternatieve aanpakken en benaderingen.

Voorzitter, tot zover mijn reactie in eerste termijn ten aanzien van het mooie thema 

duurzaamheid! Met uw goedvinden ga ik nu in op de andere punten uit mijn 

portefeuille. 

Aanbieden cultuurpodium voor lokaal muzikaal talent (koppeling maken met 
budget gemeenschapsinitiatieven) (VLP) 

Als portefeuillehouder kan ik alleen maar trots en verheugd zijn dat iemand uit het 

culturele veld zich wil richten tot de gemeenteraad vanuit zijn passie en 

betrokkenheid voor diezelfde cultuur. Ik ben ook blij dat hij aandacht vraagt voor 

talentontwikkeling binnen het culturele veld. Dit is niet alleen een speerpunt in het 

jeugdbeleid, maar ook binnen het cultuurbeleid.

Daarom heb ik eerder dit jaar het initiatief genomen voor een brainstorm (in de the 

Rockstation nota bene!) over popmuziek én de ontwikkel mogelijkheden voor jeugdig 

talent en jonge makers uit onze gemeente. Aanleiding was dat een van deze jonge 

makers (Emile Ketellapper) mij hierover aansprak. 

Niet alleen lokaal, ook regionaal zetten we ons als Beesel in voor een sterk cultureel 

veld. We zijn nota bene trekker van de cultuurregio Noord-Limburg. En laat 

popmuziek en talentontwikkeling twee belangrijke thema’s zijn.

We hebben de heer Simons en Stichting The Rockstation dan ook gevraagd in te 

spelen op de uitkomsten van de brainstorm én de regionale ontwikkelingen. We 

wachten op een projectvoorstel van hun kant! 

Om een culturele samenwerking aan te gaan met The Rockstation stond vanwege  

mogelijke staatssteun de organisatiestructuur in de weg. Op ons inititiatief heeft een 
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bedrijfskundig adviseur The Rockstation geholpen. Daarnaast is het advies 

afgegeven een Stichting op te richten met een onafhankelijk bestuur. Dit is, als het 

goed is, inmiddels gereed.

Dit laat onverlet dat the Rockstation baat heeft gehad bij het muziek- en cultuurbeleid 

van de afgelopen jaren. Zo kopen  Beeselse muziekverenigingen het 

muziekonderwijs voor hun leden bij The Rockstation in. De muziekverenigingen 

worden daarvoor door ons gesubsidieerd.

SV vraagt waarom minder inzet van  € 26.000 op kunst en cultuur:.

De financiële tabel geeft misschien een vertekend beeld. De afwijking die u hier ziet 

is een resultaat van scherp begroten. We begroten geen middelen voor 

monumentensubsidies. Dit omdat anders jaarlijks een beslag wordt gedaan op de 

begroting terwijl niet elk jaar aanvragen hiervoor binnen komen. Er moet ook immers 

een monument zijn waarvan de eigenaar subsidie aanvraagt. In 2019 is hier in de 1e 

Berap een begrotingswijziging gedaan n.a.v. diverse aanvragen. In de begroting 

2020 zijn deze uiteraard niet meegenomen. Dat verklaart het verschil. Voor uw beeld. 

De afgelopen beleidsperiode is juist meer geld uitgegeven aan cultuur. In de 

begroting 2019 (t.o.v. 2018) zijn bijvoorbeeld de subsidies aan culturele verenigingen 

verhoogd. 

Toegankelijkheid LCW verder vergroten in alle lagen bevolking; gemeentelijke 
kosten lean en mean (CDA)
 Het vergroten van de toegankelijkheid van het LCW in alle lagen van de bevolking 

doen we. 

Door de LCW organisatie zijn de kosten voor de deelnemers omlaag gebracht. 

In de aanloop naar LCW 2020 zetten wij in op de benadering van lokale deelnemers. 

Alle 4 de basisscholen doen mee aan de LCW sportdag. 

De toegankelijkheid van de fietsdag is vergroot door het toevoegen van een 45 km 

parcours. Ook wordt dit jaar een lokale business cup georganiseerd waarbij Beeselse 

bedrijven als team aan het LCW gaan deelnemen. 

De gemeentelijke kosten staan lean en mean begroot.
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Begroting: bieb verhuist niet vanwege financiële situatie. Media: verhuizing 
naar Oppe Brik. Hoe zit dit en kan gemeente besluit beïnvloeden? 
De fracties van Beeselse Lijst en het CDA stellen de bibliotheek aan de orde. 

Als verantwoordelijk portefeuillehouder heb ik nauw contact met de bibliotheek 

(bestuur red.). Afgelopen vrijdag hebben we nog met het bestuur en 

partnergemeente Peel en Maas om tafel gezeten en gesproken over de koers voor 

de komende periode. Goede  berichtgeving en communicatie is van belang voor u 

als raad, maar ook voor alle andere betrokkenen. 

Ondanks alle berichtgevingen die eenzijdig door SOML worden verspreid voor wat 

betreft de verhuizing van de bibliotheek naar Oppe Brik kan ik klip en klaar zijn. Dit is 

nu niet aan de orde. Dit is ook aan SOML medegedeeld. We zijn met de bibliotheek 

bezig aan toekomstbestendig bibliotheekwerk in onze gemeente. Dit moet komend 

jaar eerst af zijn. Hierbij betrekken we uiteraard ook huisvesting als middel om onze 

inhoudelijke doelen te realiseren. 

Afgelopen jaar hebben we gezien dat de bieb stappen zet in het aanbrengen van 

focus, bedrijfsvoering op orde maken en het financieel gezond worden. Dit echter 

niet in het tempo dat uw raad en het college verwacht hadden. Bovendien zien we 

ontwikkeling in de regio waarbij bibliotheken verkenningen aan het uitvoeren zijn  

naar samenwerking. Om grip op het proces te houden, niet langer afhankelijk te zijn 

van het tempo van de bibliotheek zelf en objectief inzicht te krijgen in 

samenwerkingsmogelijkheden in de regio hebben wij zelf een partij in de hand 

genomen die voor ons deze ontwikkelingen, kansen en thema’s in beeld brengt. 

Uiteraard informeren wij uw raad over de voortgang van het proces. 

Voor mij is nadrukkelijk meer samenwerking(skansen) in de regio een thema.  Ik wil 

dit uitgezocht en in beeld gebracht hebben: wat kunnen de voordelen voor nauwere 

samenwerking zijn, zowel op inhoud, bedrijfsvoering als financiën. Ideeën zoals de 

Beeselse Lijst  noemt zitten daar wat mij betreft in. We kunnen immers leren van een 

van de beste bibliotheken van Nederland: Venlo 

Evenementenmanager realiseren (BL)
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We hebben de coördinatie van evenementen ondergebracht als taken bij 

verschillende medewerkers. Denk bijv. aan Draaksteken en Long Course Weekend. 

We faciliteren alle meldingen van een evenement en leggen deze vast in een 

evenementen kalender. Bij één medewerker ligt de coördinatie van de 

evenementenvergunningen en  meldingen. Tot slot hebben we voor alle initiatieven 

een evenementenkalender beschikbaar gesteld. 

Fietspad Beeselseweg: in 2020 opnemen ipv 2021 (BL)

We kunnen meegaan in de wens van de fractie van de Beeselse Lijst om dit project 

in 2020 al uit te voeren. Echter, we  komen qua personele planning dan in de knel. 

Willen we dit op te lossen dan wordt het project € 15.000,= duurder. Concreet:  een 

verhoging van de kapitaallasten met € 500,= per jaar.

Surplus rioolgelden helemaal teruggeven aan inwoners verstandig? Gelden 
bewaren voor inzet extreem weer (BL)

Bij rioolvervanging wordt ons riool overgedimensioneerd. Hierbij spelen in op 

extremer weer. Daarnaast zetten we maximaal in op afkoppelen hemelwater. 

Hiermee wordt het rioolstelsel ook ontlast. Verder zijn er in ons GRP middelen 

opgenomen om in de komende jaren nog een aantal knelpunten op te lossen. Op 

basis van het vorenstaande zien wij geen noodzaak om een extra beroep op budget 

te doen.

Overigens hoe we ons rioolstelsel ook dimensioneren, bijzonder extreme buien zullen 

altijd voor overlast zorgen. 

De BL wil dat we Erfgoed meer uitdragen bijvoorbeeld door onze Limburgse 
Taal.

Ich ving ’t sjoeën um te zeen det de Bezelse Liës insjprink op de actualiteit. Ozze taal 

krieg volop aandach in de media. Al sjpraek ich gein Bezels ma algemien besjaaf 

plat, draag ich gaer mien steinke biej um ozze sjpraok laevend te haaje. Ma ‘t is 

naotuurlik aan ug as Raod um hiej get euver te vinge. Ich legk dit gaer truuk biej ’t 

Praesidium. 
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